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وزیر اطلاعات: به دنبال دانشگاه امنیتی نیستیم

حجت الاســلام  سیدمحمود علوی وزیر اطلاعات با بیان اینکه وزارت اطلاعات وظیفه دارد امنیت را همراه با آرامش و ســرور می خواهد خاطرنشان کرد: اگر امنیت باشد اما دل ها شاد نباشد پویایی 
و بالندگی ایجاد نمی شــود. در جامعه زنده باید هم امنیت باشــد و هم آرامش و سرور. وی افزود: باید امنیت در عرصه اقتصاد، صنعت و دانشــگاه به وجود  آید که این امنیت همراه با آرامش باشد تا در 
همه بخش های کشــور حرکت و پویایی به وجود آید. علوی با بیان اینکه ما نمی خواهیم امنیت را در دانشــگاه مســتولی کنیم و دنبال دانشگاه امنیتی نیســتیم اظهار کرد: خوشبختانه هم امروزه در 
ایران این امنیت حاکم اســت و گروه های تروریستی تحت اشراف کامل و تحت ضربه رصدهای اطلاعاتی هســتند. وی موفقیت رصد های اطلاعاتی در تامین امنیت کشور را به دلیل مردم پایه بودن 

فعالیت های امنیتی دانســت و خاطرنشــان کرد: بسیاری از کشــفیات ما به دلیل سرنخ دادن ها به ماست. دســتگاه های اطلاعاتی در واقع همراه با مردم هســتند. وزیر اطلاعات تصریح کرد: وزارت 
اطلاعات به دنبال ایجاد امنیت اقتصادی برای ســرمایه گذاران و کارآفرینان اســت و اجازه نمی دهد عده ای برای سرمایه گذاران مانع ایجاد کند. وزارت اطلاعات ســرمایه گذاران را تشویق می کند تا 

آنها با احساس امنیت حرکت کنند. 

رئیس جمهور 300 گشایش را نام ببرد
محمد نبــی حبیبی گفت: رکــود، بیکاری، 
گرانی بــه مردم فشــار مــی آورد. اما حرکت 
ملموسی از طرف دولت مشاهده نمی شود. 
رئیس جمهور محترم می فرماید بعد از برجام 
هر روز یک گشایش داریم، آیا می توانند پس 
از گذشــت بیــش از 300 روز از توافق برجام 

300 گشایش را ایشان در زندگی مردم نام ببرند. دبیر کل حزب موتلفه اسلامی 
با اشاره به تحریم های بانکی بیان داشت: صدای تجار و مؤسسات دولتی و 
خصوصی بلند اســت که نمی توانند پولی جابجا کنند یا درآمدهای حاصل را 
آنطور که می خواهند خرج کنند. پولهای بلوکه شده ما هنوز آزاد نشده است. 
دولتهایی که پول ها را در اختیار دارند در اروپا و آسیا می گویند فقط می توانید از 
ما جنس بخرید. آمریکا زیرساخت های تحریم را حفظ کرده است. در حالی 

که قرار بود به محض انجام تعهدات ما همه تحریم ها لغو شود.

امنیت ما حاصل تدابیر دستگاه دیپلماسی است
پروانه مافی نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اسلامی سرمایه گذاری خارجی برای 
تامین کســری منابع کشور را از راهکارهای 
پیش بینی شده در اسناد بالادستی عنوان و 
خاطرنشان کرد: دولت با واگذاری پروژه ها 
به ســرمایه گذار خارجی هم نقدینگی خود 

را جبــران می کند و هم چرخــه صنعت را به حرکت وامــی دارد.  وی امنیت 
سرمایه گذاری در کشــور را از جمله مسائل مهم در دوران پسابرجام دانست 
و یادآور شد: ثبات فضای امنیتی کشور و تبدیل کشور به جزیره امن منطقه 
حاصل تدابیر خردمندانه دســتگاه دیپلماسی کشــور و تلاش شبانه روزی 
نیروهای مخلص امنیتی است. لذا باید با وحدت کلمه و عدم وجود دعواهای 
سیاسی در عرصه خدمت فضای آرام و قابل اطمینانی را برای سرمایه گذاری 

در کشور فراهم کنیم. 

 احمدی نژاد نیازی به حمایت ندارد
روح اللــه حســینیان در مــورد احتمــال 
کاندیداتوری احمدی نــژاد گفت: مطمئن 
هســتم، اگر احمدی نژاد بــه صحنه بیاید 
رای قاطعی کســب می کند و رکورد رای را 
در ایران می شکند. حســینیان افزود: اگر 
بخواهم راحت عنــوان کنم، عملکرد آقای 

روحانی بهتر از احمدی نژاد نیســت و عملکرد دولت بســیار ضعیف است و 
همین موضوع به محبوبیت احمدی نژاد کمک بیشــتر می کند، البته خود 
ایشان در دوره هشت سالی که خدمت کرده اند اقداماتی را انجام داده اند که 
تا به امروز ذکر و خیرش اســت. وی در مورد حمایت احتمالی اصولگرایان و 
جامعه روحانیت از روحانی در انتخابات آینده، گفت: من سوال کردم گفتند 
چنین چیزی در جامعه روحانیت مطرح نشده است و خیلی هم بعید می دانم 

که چنین اتفاقی بیافتد. 

آیتاللهمکارمشیرازی:
مسئولان بدون زرق و برق 

زندگی کنند
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به پیام ساده زیستی 
امیرالمومنین)ع( بــرای دولتمردان، گفت: امان 
از روزی کــه دولتمردان از جامعــه فاصله بگیرند و 
زندگی هــای پرزرق و بــرق را انتخــاب کنند و خود 
را متفــاوت از مــردم بداننــد. این مرجــع تقلید در 
ادامــه بحث میانه روی و اعتــدال در دعای مکارم 
الاخــلاق، اظهار کرد: امام ســجاد)ع( در بخش 
هجدهم این دعا به خداونــد عرضه می دارد »من 
را بهره منــد کن که همیشــه در خــط اعتدال قدم 

بردارم«.
وی با تاکید بر اینکه گاهی اعتدال در عقاید، عمل 
و برنامه هــای فــردی و اجتماعی اســت، تصریح 
کرد: خــروج از خط اعتدال بــه خصوص در بحث 
عقاید همواره مشکل آفرین است. این مرجع تقلید 
با اشــاره به پیدایش دو گروه که بدترین ضربه ها را 
به اســلام  زدند، خاطرنشــان کرد: یکــی از آن دو 
گروه، »غــلات« بودند کــه در حق علــی)ع( غلو 
کردند و ایشــان را تا پایــه خدایی بــالا بردند. آیت 
الله مــکارم افــزود: ســخن امیرالمومنین)ع( به 
علاء بن زیاد نشــان می دهد که ثروت بــه تنهایی 
عیــب نیســت، البته مشــروط بــر آنکه در مســیر 
خدمــت بــه جامعه باشــد؛ از ثــروت می تــوان در 
 مســیر اعتدال با ایجــاد کارآفرینی و رونــق تولید 

استفاده کرد.
آیت الله مکارم شــیرازی به ادامه داســتان علاء بن 
زیــاد و عاصــم بن زیــاد پرداخت و گفــت: علاء بن 
زیــاد به امیرالمومنیــن)ع( گفت »بــرادری دارم که 
چهره تــارکان دنیا را بــه خود گرفته و دائم مشــغول 
عبادت اســت«؛ حضــرت علــی)ع( در جمله تندی 
خطاب به عاصــم بن زیاد گفتند »ای دشــمن جان 
خود، شــیطان عقل تو را ربوده اســت، چــرا به زن و 
فرزند خویــش رحم نکــردی؟ آیا تو خیــال می  کنی 
خدایــی که نعمت های پاکیزه دنیــا را برای تو حلال 
 و روا ســاخته ناراضــی می  شــود از این که تــو از آنها 

بهره ببری؟«
وی افــزود: عاصــم بــن زیــاد در پاســخ بــه امام 
علی)ع( گفت »من به شــما اقتدا کردم و مشــاهده 
می کنم که شــما لباس ســاده می پوشــید و غذای 
ســاده می خوریــد«؛ امیرالمومنین بــه وی فرمود 
»تــو اشــتباه می  کنی، مــن با تــو فــرق دارم، من 
ســمتی دارم که تو نداری، من در لباس پیشــوایی و 
حکومت اســلامی هســتم، وظیفه حاکم مسلمین 
وظیفه دیگری اســت، خداوند بر پیشــوایان عادل 
واجــب کرده کــه ضعیف  تریــن طبقــات ملت خود 
را در مقیــاس زندگــی شــخصی خود قــرار دهند و 
 آن طــوری زندگی کننــد که تهی دســت  ترین مردم 

زندگی می  کنند«.
وی با اشاره به پیام ساده زیســتی امیرالمومنین)ع( 
بــرای دولتمــردان، گفت: مســئولان بایــد زندگی 
خــود را همچــون انبــوه جمعیتــی کــه زندگــی 
ســاده ای دارنــد، بــی زرق و بــرق کنند کــه در این 
 صــورت در جامعه نفــوذ خواهند کــرد و محبوبیت 

پیدا می کنند.
این مرجــع تقلیــد تاکیــد کــرد: امــان از روزی که 
دولتمردان از جامعــه فاصله بگیرنــد و زندگی های 
پرزرق و بــرق را انتخــاب کنند و خــود را متفاوت از 

مردم بدانند.

نامه نیوز نوشت: دور خوردن پایداری ها از یاران لاریجانی در مجلس دهم
این جریان سعی می کند قطعا فراکسیون ولایت را در مقابل دو فراکسیون امید و اعتدال مدیریت کند. بدین ترتیب به صورت قاطع می توان 

گفت مجلس دهم دارای سه فراکسیون است.

 ایلنا نوشت: صبحانه با لیست امید، ناهار با دولت، شام با اصولگرایان
جمعی از نمایندگان مجلس که عضو فراکسیون ولایت به شمار می روند به شدت به دنبال آن هستند که از این فراکسیون جدا شوند و 

فراکسیون جدیدی راه بیندازند.

 فارس نوشت: از »امام سازی« به سبک بی بی سی تا »زمینه سازی« برای برجام 2
درحالی که رسانه سلطنتی انگلیس سعی داشت با سندسازی درباره رابطه سری امام با آمریکا، یک »امام آمریکایی« جعل کند، رهبر 

انقلاب مجدداً بر ترس دشمنان از »امام انقلابی« تاکید کردند.

 تسنیم نوشت: سفرهایی که قرار بود پوپولیستی نباشد
در گفتارشان مخالف استقبال های مردمی و دویدن در کنار خودروی رئیس جمهور بودند، اما با گذشت ۲۸ سفر مشاهده می شود که 

تغییری حداقل در این مورد حاصل نشده است.

عکس روزسایت نگار

عکس روز:دیدار جمعی 
از علما و روحانیون با 
رئیس جمهور.

خبرنامه

محسنی اژه ای اعلام کرد:

سیروس ناصری بازداشت نشده است
حجت الاسلام والمســلمین غلامحسین محســنی اژه ای در نود و هفتمین 
نشست خبری خود با اهالی رسانه به سوالات خبرنگاران درخصوص لغو کنسرت 
ها، پارتی های شــبانه، کارگران آق دره، دیدار با محکومین امنیتی آزادشده از 
زنــدان، پرونده زنجانی، پرونده مرتضوی، تبلیغات در شــبکه های ماهواره ای 

و... پاسخ داد. 

ممانعت از برگزاری کنسرت هایی با مسائل خلاف عفت عمومی 
محسنی اژه ای درباره  برگزاری کنسرت هایی که در استان های مختلف برگزار 
می شود، گفت: مواردی از این کنســرت ها به دستور دادستان برگزار نشده و در 
موارد دیگر کسی متعهد نشده که مسائل امنیتی و خلاف قانون که ممکن است 
در آن هــا رخ دهد را بر عهده بگیــرد. وی افزود:  همانطور که بارها گفته شــده 
مجوز کنسرت را دولت و وزارت ارشاد صادر می کنند و قوه قضاییه در مورد اصل 
برگزاری این کنسرت ها صحبتی ندارد. بنابراین در بسیاری از استانها و شهرها در 
سالهای گذشته کنسرت ها برگزار شده و مجوز آن را وزارت ارشاد داده است. تعداد 
معدودی هم گزارشش از ناحیه نیروی انتظامی و اطلاعات آمده که به قوه قضاییه 
و دادستان داده شده است که پیش بینی شده در این کنسرت ها اقدامات خلاف 
قانون رخ می دهد. وی افزود: دادســرا هم در پاره ای از موارد به برگزارکنندگان 
این کنسرت ها گفته که کسی بیاید و متعهد شود که مسائل خلاف قانون و خلاف 
عفت عمومی در آنها صورت نمی گیرد در این صورت ما حرفی نداریم. اما اگر کسی 

متعهد نشود دادستان از برگزاری این کنسرت ها جلوگیری می کند.

اجرای حکم شلاق کارگران آق دره در ملاءعام نبوده است
یکی از خبرنگاران از سخنگوی دستگاه قضا درباره آخرین وضعیت پرونده دکل 
نفتی گمشده پرسید که وی خاطرنشــان کرد: در رابطه با این پرونده حکم هنوز 
صادر نشده و پرونده در دادسرا است اما باید بگویم که پرونده متوقف نیست و اخیراً 
یک نفر دیگر در رابطه با این پرونده بازداشت شده بود اما در حال حاضر نمی دانم 
که آزاد شــده یا خیر. سخنگوی دســتگاه قضا در رابطه با پرونده کارگران معدن 
آق  دره که سئوال یکی دیگر از خبرنگاران بود، گفت: اصل این اتفاق در سال 93 
رخ داده است. در این پرونده 17 نفر محکوم شدند که حکم همه آنها شلاق نبوده 
اســت. حکم تعدادی از این افراد حبس بوده که مشمول عفو شدند و همچنین 
برای تعداد دیگری حکم جزای نقدی صادر که برای آنها نیز تخفیف در نظر گرفته 
شد. وی افزود: اینکه گفته می شود اجرای حکم شلاق در ملاءعام رخ داده باید 
بگویم که اینگونه نبوده است. همچنین باید مسائل را به همان شکلی هست باید 
نگاه کنیم. اگر بی قانونی شده باشد برخورد می کنیم اما اگر بدسلیقگی رخ داده 
باشد در همان حد بدسلیقگی برخورد شــود. سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به 
سئوالی مبنی بر اینکه آیا حکم بازداشت برای سیروس ناصری صادر شده است؟ 
گفت: خیر، ایشان بازداشت نشده و حکم جلب هم در مورد وی صادر نشده است.

زنجانی برای آزادی باید 8میلیارد تومان وثیقه بگذارد
حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران 
مبنی بر این که چرا قرار بازداشت بابک زنجانی پس از گذشت دو سال تبدیل نمی 

شود؟ خاطرنشان کرد:  در قانون جدید آیین دادرسی کیفری و در ماده ۲4۲ این 
قانون پیش بینی شــده که اگر فردی در بازداشت موقت به سر می برد و پرونده 
او طولانی شــد در مدت دو سال باید قرار او تبدیل شــود. در رابطه با این پرونده 
شرکت نفت و سایر سازمان ها شــکایت دارند و اگر قاضی بخواهد برای تبدیل 
قرار بازداشت به وثیقه یورو و دلارهای مصرف شده را به قیمت روز حساب کند، 
مبلغی حدود ۸ تا 9 میلیارد تومان باید قرار وثیقه صادر شود. وی ادامه داد:  اگر 
متهم بتواند این وثیقه را تهیه کند می تواند آزاد شــود، در غیر این صورت باید در 
زندان بماند؛ بنابراین بعد از گذشت دو سال آزادی الزامی نیست، بلکه باید قرار 
بازداشت تبدیل شود. سخنگوی قوه قضاییه ادامه داد:  تاکنون پول یا ملکی که 

این میزان ارزش داشته باشد از وی شناسایی نشده است.

حضور برخی کارکنان سفارت خانه ها در پارتی های شبانه
سخنگوی دستگاه قضایی در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران در رابطه با آخرین 
روند رســیدگی به پرونده ســعید مرتضوی گفت: دادگاه نسبت به یک بخش از 
پرونده نقص گرفته که رفع آن زمان بر اســت چرا که باید از تک تک افرادی که 
گفته شــده در این پرونده آقای مرتضوی به آنها بن داده ویا کمک کرده ســوال 
شود. در رابطه با بخش دیگر نیز دادگاه نقصی را گرفته که به دادسرا رفته و هنوز 

بازنگشسته است.
یکی از خبرنگاران ســوال خود را این گونه مطرح کرد که تعداد افراد بازداشــت 
شــده در پارتی های شبانه چند نفر اســت؟ و خواهان پاسخ سخنگوی دستگاه 
قضایی شد که وی گفت: افرادی که در پارتی ها بازداشت شده اند، بازداشتشان 
طولانی مدت نبوده است. غیر از پرونده پارتی سعادت آباد که در حال حاضر یک 
نفر همچنان در بازداشت است در خصوص سایر پرونده ها افراد بازداشت و پس 
از چند روز آزاد شدند. وی با اشــاره به برخی پشت پرده ها و هدایت های صورت 
گرفتــه در این پارتی ها بیان کرد:  تعداد پارتی هایی که امروزه برگزار می شــود از 
لحاظ تعداد و نوع افرادی که شــرکت می کنند نسبت به گذشته متفاوت است. 
برخی افرادی که در پارتی یک استان شــرکت دارند در پارتی استان های دیگر 
نیز حضور دارند و حتی برخی ســفارت خانه ها نیز در این پارتی ها حضور یافته و 

یارگیری می کنند و قرار و مدار می گذارند.
سخنگوی دستگاه قضایی خاطرنشان کرد:  هر چند نمی توان به این شواهد و 
قراین استناد کرد اما شواهد حاکی از این است که نوع حرف ها و ابتذال هایی که 
در این گونه پارتی ها وجود دارد نیز مشــترک است. گرچه ممکن است بسیاری 
از افراد شــرکت کننده از موضوع اطلاع نداشــته و فقط فکــر کنند که در یک 
پارتی شــرکت کردند، البته در رابطه با این پارتی ها پرونده ای تشــکیل نشده  و 
کیفرخواستی نیز صادر نشده است و به غیر از پرونده قزوین سایر موارد به دادگاه 

نرفته و منتهی به حکم نشده است.

شخص منتسب به دولت نه احضار و نه بازداشت شده است
یکی از خبرنگاران از سخنگوی دستگاه قضا پرسید که در حاشیه سفر رئیس قوه 
قضاییه به تهران دادستان کل کشور در پاسخ به سوال یکی ازخبرنگاران در مورد 
بازداشت یکی از افراد منتســب به دولت سکوت کرد در حالی که در هفته های 

اخیر خبری مبنی بر احضار این فرد به دادسرا منتشر شده آیا شما این موضوع را 
تایید می کنید و در صورت تایید اتهامات منتسب به این فرد چیست؟ گفت: این 

فرد نه بازداشت و نه احضار شده است.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه اخیرا آقای تاج زاده پس از گذراندن 
دوران محکومیت خود از زندان آزاد شده و برخی از افراد به ملاقات وی رفته اند. 
آیا با افرادی که با برخی از متهمان امنیتی پس از گذراندن مجازاتشان ملاقات 
می کنند برخوردی صورت می گیرد گفت:  افرادی که جرمی را مرتکب می شوند 
دو دسته هستند. یک سری از آنها مجازاتشــان آثار تبعی دارد و وقتی مجازات 
شدند به دلیل تبعات اجتماعی از مسئولیت های اجتماعی برای مدتی محروم 
می شوند. اما آیا به فردی که مرتکب جرم شد و مجازات را تحمل کرد باید مانند 
یک مجرم نگاه کرد یا خیر؟ فردی که مرتکب جرم شده و مجازات را تحمل کرده 

از لحاظ اجتماعی و حقوق انسانی نگاهها نسبت به او متفاوت است.
وی افزود:  از نظر قوه قضاییه و قانون اگر فردی مجازات را تحمل کرده قانون 
اشکالی نمی گیرد. اما از لحاظ نگاه فرهنگی و اجتماعی ممکن است نگاه مردم 
متفاوت باشد. البته ممکن است در این راستا روابط انسانی نیز وجود داشته باشد. 
برای مثال گاهی ممکن است  ارتباط خانوادگی دوستانه و غیر وجود داشته باشد. 
اما وقتی فردی دارای مســئولیت حکومتی است رفتن او دارای برداشت است 
و ایــن را می گوید که او کار او را تایید می کنــد. وی در رابطه با این که آیا در آینده 
سیاســی فردی که به ملاقات این متهم رفته تاثیرگذار است یا خیر؟ گفت: من 
در رابطه با رد صلاحیت این فرد نمی توانم اظهار نظر کنم اما از لحاظ این که در 
آینده در پستی حساس بخواهد قرار بگیرد نظر فردی وجود ندارد و همچنین در 

رابطه با سابقه سیاسی فرد نیز بستگی به دید مردم دارد.

ورود دادستانی به تبلیغات در شبکه های ماهواره ای
محســنی اژه ای در پاســخ به ســوال دیگری در خصوص ممنوعیت تبلیغات 
در شــبکه های ماهواره ای افزود: ما قانونی داریم که براســاس آن استفاده از 
ماهواره ممنوع اســت و اگر کســی خلاف آن عمل کند برخورد می شود ضمن 
اینکه شبکه های ماهواره ای علیه نظام و کشور هستند و اینکه سفارش تبلیغی 

به آنها داده شود، کمک به جریان علیه نظام و کشور است.
وی افزود: به دادستان تهران و دادستان های برخی مراکز استان ها گفته شده 
به کســانی که این کارها را می کنند تذکر داده شــوند و چنانچه افراد به تذکرات 
بسنده کنند، پرونده تشکیل نمی شود اما اگر اعتنایی نشود حتما پرونده قضایی 
تشکیل می شود. دادســتانی با کمک نیروی انتظامی و وزارت اطلاعات آنها را 

شناسایی و برخورد می کنند. 
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه در سال های اخیر قوه 
قضاییه با ورود به اختلافات صنفی بین کارگران و کارفرمایان، احکام سنگینی را 
صادر کرده است مانند پتروشیمی رازی. آیا صدور چنین احکامی نشان دهنده بی 
سلیقگی  است؟ گفت: خیر. امور صنفی با ما نیست؛ تا آنجا که می دانم در امور 
صنفی حکمی به نفع کارفرما و به ضرر کارگر صادر نشــده است. ما از وزارت کار 
می خواهیم دخالت کند و کارگری که چند ماهی حقوق نگرفته و اعتراض کرده 
و شاکی خصوصی نداشته و موضوع اش امنیتی نیست را مورد حمایت قرار دهد.


